
 

 

 

MØDEINDKALDELSE 

 

Emne: Dagsorden til skolebestyrelsesmøde på Englystskolen  
 

Mødedato 

28.11.23 

Mødested/lokale 

Hemsen, Englystskolen 

Mødetidspunkt kl. 

17.00 

Forventet sluttidspunkt kl. 

20.00 
Deltagere  

Casper Grue Jørgensen, Kasper Vissing, Betina Borglund, Dorthe Skærbæk Kristiansen, Lisbeth 
Thomsen, Mette Hede, Alfred 7B, endnu en elevrepræsentant, Nina Christensen, Merete 
Storgaard, Signe Outzen, Heidi Skøttergaard, Dennis Andersen, Camilla Grønnebæk 
Evt. afbud bedes meddelt til 

Merete Storgaard 
Direkte telefonnr. 

20585505 
 

Dato 

01.11.23 
Mødeindkalder 

Merete Storgaard 
Direkte telefonnr. 

 
Journalnr. 

17.01.01-P35-7-20 
 

Afbud fra: Sine, Dennis, Kasper 

 

Dagsorden   
1. 17.00 – 17.05 Godkendelse af dagsorden og referat 
 
Beslutning: 
 
Referat godkendt – dagsorden godkendt 
 
2. 17.05 – 17.20 Meddelelser 

• Nyt fra ledelsen 
Der har været afholdt et fint åbent hus for kommende børn til 0. klasser 
med workshops, hvor forældrene blev præsenteret både for skolen, for 
bh-klasse og for overgangsarbejdet mellem dagtilbud og skole.  
 
Det var velbesøgt og meget tyder på, at vi kan oprette fire bh. klasser. 
dette afgøres dog først i slutningen af januar. 
 
Elevtal på Englystskolen: Der er 1030 elever i skoledistriktet. Heraf har 
vi 150 elever på andre skoler (efterskoler, fri og privat, specialskoler). 
Herudover har vi 100 elever fra andre distrikter, der aktivt tilvælger os.  
 
Vi har slået en teknisk-servicelederstilling op, og der er kommet godt med 
ansøgninger. Samtalerne afholdes tirsdag d. 12.12.23. 
 

• Nyt fra elevrådet 
 
Nogle elever ønsker gallafest som på fælleshåbsskolen. Der er forslag 
om, at det kunne være for udskolingen. 
 



 

 

I 7.b mangles der nye gardiner.  
Eleverne er obs på, at lærerne skal være hurtigere i hallen i frikvarteret. 
 
Der er mange elever i hallen i frikvarteret, og her ønsker de, at der kan 
opdeles eks. med et gardin.  
 
I nogle af klasselokalerne er der gardiner, der kører op af sig selv. Her er 
også enkelte klasser, hvor der er en dårlig projektor. Et bordtennisbord 
mangler net.  
 
Vi aftaler, at HS tager fat i de dimensioner, som elevrådet peger på. 
 
Elevrådet har været rundt i 1. til 4. klasse og fortælle om, hvad elevrådet 
er. Og at de små elever også kan henvende sig. Herudover har elevrådet 
hængt postkasser op, som eleverne kan sende breve i. Elevrådet har sat 
gang i en konkurrence med juledøre.  
 
Formanden har været til fælles elevrådsmøde, og er blevet valgt ind i det 
kommunale elevråd. Det er flot og tegn på, at vi har en god formand i 
elevrådet.   
 

• Nyt fra Formanden/forældrene 
Casper, Heidi og Merete har været på besøg i Fælleshåbskolens 
skolekantine. Vi blev rundvist, og fik en flot fortælling om, hvorledes de 
arbejder pædagogisk med skolebod/kantine. 
 
I kantinen arbejder nuværende 7. klasse til at pakke og køre mad ud til 
indskoling og tilberede mad, boller mv.  
 
De har både kold mad og dagens varme ret.  
 
Madbestilling via app frem til kl. 07.30 om morgenen. 
 
Vi arbejder på forskellige modeller for at have en bod og 
skolemadsordning. Punktet sættes på til mødet i januar.  
 
Der har været en henvendelse ift. garderober i indskoling i F, og der er 
allerede fokus på at ændre indretningen og garderobeforholdene.  
 
Vi vil i skolebestyrelsen arbejde på at skabe inventarprioriteringer, der 
kan tilgodese både leg og læring i mangfoldige læringsmiljøer i både 
indskoling/SFO.  
 
En medarbejder er kommet med en idé til, at skak kan prioriteres i højere 
grad end nu. Denne idé vil blive taget med i forbindelse med drøftelser af 
skolens timefordelingsplan på lige fod med andre udviklingstiltag.  



 

 

 
 
 

• Nyt fra TR/medarbejdere 
 
Der opleves, at der er pres i organisationen ift. dagligdagen. TR peger på, 
at de kommunale forslag til besparelser kan have negative konsekvenser, 
og vil blive udfordrende for Englystskolens arbejdsmiljø. 
 
 
3. 17.20 – 17.50 Høringssvar til Vejle Kommunes budget 2024 

 
Forslagene i reduktionskataloget blev drøftet.  
 
Beslutning: 
 
Vi mener ikke, at der skal laves en besparelse. Argumenterne fra 
hverdagen ift. konsekvenser på specialområdet skal indgå i høringssvaret.  
 
Konsekvenser kan eks. være større hold, færre voksne per barn.  
Herudover er vi udfordret af, at eleverne er i almenskolen også har færre 
chancer for at lykkes, hvis vi reducerer på antallet af medarbejdere. 
 
Vi vil sætte fokus på elevernes mistrivsel og problemstillingerne ift. 
elevernes manglende muligheder for at udvikle sig i et miljø med færre 
varme hænder. 
 
 
4. 17.50 – 18.20: Fælles spisning (smørrebrød) 
 

 
5. 18.25-19.10: Temadrøftelse: Børns digitale fællesskaber med fokus på 

mobiltelefoner: Hvad betyder de digitale fællesskaber og 
mobiltelefoner for børn og unge i dag?  
 

- Hvilke perspektiver har Englystskolens elever på brugen af 
mobiltelefoner og computere v. Alfred & Lauge (elevrådet) 

- Lille film fra Rosborg gymnasieelever  
- Dialog  

 
Beslutning: 
 
Elevrådet præsenterede forskellige perspektiver på, hvad der er af 
fordele og udfordringer ift. at eleverne i udskolingen bruger devices og 
mobiltelefoner i frikvartererne. Devises kan både gøre, at eleverne er 



 

 

sammen i fællesskaber og spiller sammen i frikvartererne. Og særligt 
mobiltelefonerne kan gøre det modsatte.  
 
Beslutningen blev at bakke op om elevrådets forslag om, at sætte et 
pædagogisk tiltag i gang, hvor januar måned har device og mobil-fri 
fredage. 
 
Elevrådet har ansvaret for at undersøge, hvad effekten er af de device-fri 
fredage og undersøge, hvad eleverne siger til at forbyde mobiltelefoner i 
pauserne på 9. klassetrin.  
 
Elevrådsrepræsentanterne præsenterer resultaterne for 
skolebestyrelsen i marts 2024. 
 
Princippet for mobiltelefoner vil evt. blive endeligt revideret i marts. Her 
vil der blive taget stilling til et evt. forbud mod mobiltelefoner også i 9. 
årgang fra det kommende skoleår.  
 

 
6. 19.10 – 19.40 Skolens anti-mobbestrategi til revision & præsentation 

af skolens arbejde med forebyggelse af mobning og fællesskaber på 
afveje v. Nina 

 
Beslutning: 
Skolebestyrelsen godkender den reviderede anti-mobbestrategi.  
Strategien vil blive revideret igen om to år.  
 
 
7. 19.40 – 19.50: Skolens ringetider – erfaring og næste skridt. 
 
Skolen vil evaluere beslutningen om de forskudte ringetider ifm. 
skoleårets planlægning i foråret 2024. Dette vil vi vende tilbage med til 
skolebestyrelsen. 
 
Problemet med, at eleverne ikke kan komme ind til tiden, eller at 
medarbejderne ikke kan råbe eleverne op, har vi løst ved at indkøbe 120 
idrætsfløjter. Dette har løst udfordringerne.  
 
Beslutning: 
Skolebestyrelsen bakker op om initiativet. 
 
 
 
 
 
 



 

 

8. 19.50 – 20.00. Eventuelt og tak for i dag 
 
Skolebestyrelsen rejser problemstillingen i, at det er meget forskelligt, 
hvad niveau og muligheder der er i juleklippedagen. Der savnes en fælles 
dag og et fælles niveau ift. om man må tage forældre med.  
 
Beslutning 
Ledelsen tager punktet med ift. skoleårets planlægning og drøfter, om 
dette skal gøres anderledes og evt. mere ensartet eks. i afdelingerne. 
Behovet for ensartethed og ideen om det forpligtende fællesskab 
understøttes både af forældre og elever i skolebestyrelsen.  
 
 
 

 
 
 

 
 
Bilag • Skolens reviderede anti-mobbestrategi: Udkast 

• Skolens princip for mobiltelefoner 
• Høringsmateriale fra Vejle Kommune 

eftersendes d. 24.11.2023 
 

Evt. bemærkninger 

 
Punkter til kommende møde:  
 

• Omklædning og skolens fysiske faciliteter: 
Problemstillinger og muligheder i skolen  

 

 


